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Op een zolderkamertje bij Drieklomp in Voort-
huizen begon Steven van Westreenen in 1993 
zijn eigen bedrijf, met de visie om agrarische 
ondernemers te helpen bij hun bedrijfsontwik-
keling. „Ik voorzag dat de toen al toenemende 
milieuwetgeving voor grote problemen dreigde 
te zorgen bij ondernemers in de agrarische sec-
tor. Ik zag een behoefte bij agrariërs aan iemand 
die de sector kent, maar ook de wetgeving. En 
die in staat is om procedures tot een goed einde 
te brengen.”

Drie kantoren
Die drive, kennis en vaardigheden zijn nog steeds 
speerpunten van het bedrijf. Barry Wopereis 
kwam in 2001 bij VanWestreenen en in 2006 werd 
een kantoor in Lichtenvoorde geopend, waar hij 
de leiding kreeg. In 2020 kwam er ook in Tubber-
gen een vestiging. En in 2021 verhuisde de locatie 
Barneveld naar een prachtig nieuw kantoorpand 
in het buitengebied van Lunteren.
Theo van den Brink is bijna vanaf het eerste uur in 
dienst: dit voorjaar werd hij in het zonnetje gezet 
vanwege zijn 25-jarig jubileum. Verderop in deze 
editie is daar meer over te lezen (pagina 16-17).

Toonaangevend
Met de uitbreiding in vestigingen en personeels-
bestand groeide VanWestreenen uit naar een 
toonaangevend onafhankelijk adviesbureau op 
het gebied van ruimtelijke ontwikkeling, milieu-
wetgeving en bouw. „Er is veel veranderd in die 

periode”, vertelt Barry. „Wat gebleven is, is dat 
we een betrouwbare en proactieve partij zijn 
voor klanten, dat we hen ontzorgen en altijd het 
maximale willen bereiken. En we zijn ons meer 
gaan richten op de food- en industriesector.”
Ook klanten uit de agrarische sector weten 
VanWestreenen te vinden. Soms gaat het alleen 
om een wijziging van een vergunning, in andere 
gevallen ontzorgt VanWestreenen het hele tra-
ject. Bij de familie Vonk in Beek (pagina 36-38), 
die een nieuwe melkveestal bouwde, werden alle 
procedures begeleid, het tekenwerk verzorgd, 
het bestek geschreven en de aanbesteding ge-
daan. In de opstartfase verzorgde VanWestree-
nen de bouwbegeleiding. 

Enorme drive
Wet- en regelgeving werd door de jaren heen 
complexer en veelomvattender. VanWestreenen 
hecht er daarom sterk aan de actualiteiten te 
kennen op het gebied van wetten en regels. Ook 
de leefbaarheid van het platteland staat onder 
druk. Maar er zijn gelukkig ook oplossingen, zo is 
te lezen in het artikel ‘Agrariërs houden het plat-
teland leefbaar’ op pagina 6-7.
Steven en Barry zijn trots op het team. „Iedereen 
heeft een enorme drive om altijd het maximale te 
bereiken voor onze klanten. Samen gaan we vol 
vertrouwen op weg naar een volgende mijlpaal.”

Steven van Westreenen
Barry Wopereis

Voorwoord

Dertig jaar 
VanWestreenen
Op 1 september 2023 was het dertig jaar geleden dat Steven 

van Westreenen zijn bedrijf startte. Het advieskantoor telt nu 

ruim dertig werknemers en heeft drie vestigingen. Directeuren 

en eigenaren Steven van Westreenen en Barry Wopereis 

blikken terug en kijken vooruit.
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Jantinus, Marjolein en hun zoon Lennard Beijering uit Schoonloo (DR) werken graag met 

vaste partners samen als het gaat om plannen en vernieuwingen op hun pluimvee- en 

akkerbouwbedrijf. VanWestreenen is al sinds 2012 het vaste gezicht op het bedrijf en dat bevalt 

hen goed. „VanWestreenen opent deuren en pakt door. Die manier van werken past bij ons.”

‘De specialistische kennis van 
VanWestreenen heeft ons 
bedrijfsmatig ver gebracht’ 

Het Drentse akkerbouw- en pluimveebedrijf bouwde vorig 
jaar twee overdekte uitlopen tussen de pluimveestallen. Deze 
wintergartens zijn verplicht om aan het 1 ster Beter Leven 
Keurmerk te voldoen. De familie Beijering heeft hiervoor prijs-
afspraken met Albert Heijn. Sinds het najaar van 2022 heeft 
Albert Heijn voor alle kipvleeswaren en het grootste deel van 
het reguliere kip-assortiment dit keurmerk. 
„De ruimte tussen de stallen was 9 meter”, vertelt Jantinus. 
„Daardoor konden we relatief eenvoudig de twee uitlopen 
realiseren. Het was duurder om de wintergartens aan de 
zijkanten te bouwen. Met een oplierbare scheidingswand 
wordt de wintergarten opgesplitst voor twee pluimveestallen.    

Naar 168.000 vleeskuikens
Het bedrijf omvat 270 hectare akkerbouw, waaronder poot- 
en zetmeelaardappelen, suikerbieten, zaaiuien en gerst. 

De ondernemers doen alle akkerbouwwerkzaamheden in 
eigen beheer, behalve het zaaien van bieten en uien, en het 
combinen. 
Twee nieuwe vleeskuikenstallen van 85 bij 22 meter wer-
den in juni 2016 in gebruik genomen. In totaal worden nu 
vleeskuikens in vier stallen gehouden. Door de nieuwbouw 
groeide de vergunde capaciteit van het pluimveebedrijf 
van 90.000 naar 168.000 vleeskuikens. In de vier stallen 
worden momenteel ruim 83.000 vleeskuikens gehouden vol-
gens het 1 ster Beter Leven concept. Ook werd een nieuwe 
opslagloods voor aardappelen gebouwd, met ruimte voor 
3.000 kisten.

Niet zonder slag of stoot
De uitbreiding in aantallen kippen ging niet zonder slag of 
stoot en nam ruim vier jaar in beslag. Nadat de politieke 

Familie Beijering 
bouwde overdekte 
uitlopen tussen 
pluimveestallen
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Bedrijfsgegevens
Het pluimvee- en akkerbouwbedrijf Beijering 
in Schoonloo (DR) wordt gerund door Jantinus 
en zijn vrouw Marjolein, en hun zoon Lennard. 
Jantinus en Marjolein hebben nog drie kinderen: 
Eline, Mathilde en Arnoud. 

>  Het akkerbouwgedeelte omvat 270 hectare, 
waarvan 100 hectare pootgoed, 50 hectare 
zetmeelaardappelen, 50 hectare suikerbieten, 
35 hectare zaaiuien en gerst.

>  Sinds vorig jaar heeft de familie twee over-
dekte wintergartens in gebruik, die gebouwd 
zijn tussen de vier bestaande  pluimveestallen 
(per twee geschakeld via het voerlokaal).

verhoudingen in de provinciale politiek verschoven, kwam er 
uiteindelijk wel groen licht voor de uitbreidingsplannen. 
„We zitten hier in een Nationaal Landschap en dat bracht 
veel gevoeligheden met zich mee”, vertelt Jantinus. „Het 
heeft ook geholpen om betrokkenen hier op ons bedrijf uit 
te nodigen, en te vertellen en te laten zien wat we doen. 
We hebben niets te verbergen en willen juist laten zien dat 
we een duurzaam bedrijf zijn, met bijvoorbeeld zonnepa-
nelen. En dat we weinig antibiotica gebruiken en dat we 
aandacht hebben voor dierenwelzijn door lichtstraten in de 
stallen te bouwen.” 

Zoon Lennard is opvolger
Het bedrijf is sinds de jaren negentig fl ink gegroeid. Maar 
die groei ging dus niet altijd vlekkeloos. Marjolein illustreert: 
„Het was en is soms om moedeloos van te worden. Over 
hoe de Haagse politiek over boeren denkt, en hoe ons be-
drijf een splijtzwam in de gemeente was. We hebben veel 
over ons heen gekregen. Maar we blijven positief, omdat 
we geloven in ons bedrijf en onze duurzame manier van 
boeren. En omdat onze zoon ook positief is en graag met 

het bedrijf verder gaat.”
Lennard (21) licht zijn argumenten om het bedrijf op termijn 
over te nemen toe. Zijn stage in Canada leverde hem veel 
inzichten en kennis op. Tegelijk deed het hem beseff en dat 
boeren waar dan ook ter wereld hard werken is. 
„De Canadese boer kijkt met veel waardering naar de ma-
nier van boeren van zijn Nederlandse collega’s. Verder zie 
ik nog altijd mogelijkheden om te kunnen blijven boeren in 
Nederland. Bovendien hecht ik erg aan gezelligheid en het 
sociale aspect buiten het boeren om. Dat zul je in Canada 
weer moeten opbouwen.”

Deuren geopend
De familie Beijering is met de bouw van de twee wintergar-
tens klaar voor de toekomst. De bedrijfsgroei hebben ze 
zeker ook te danken aan de actieve inzet van VanWestree-
nen, vinden ze. „Barry Wopereis heeft de ervaring en ingan-
gen bij gemeente en provincie. Hij pakt door en weet altijd 
goed waar hij het over heeft. Die specialistische kennis 
heeft ons bedrijfsmatig ver gebracht. VanWestreenen heeft 
voor ons deuren geopend”, aldus Jantinus.  

Twee overdekte 
wintergartens zijn 
gebouwd tussen 

de vier bestaande 
pluimveestallen.

De ruimte tussen de stallen was 9 meter waardoor relatief 
eenvoudig de twee uitlopen gerealiseerd konden worden.

Vl.n.r. Arnoud, Lennard, Jantinus en Marjolein Beijering.
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Ruimte
Wij hebben het allemaal nodig om te 

leven: ruimte. De één om een woning 

te bouwen, de ander om te recreëren, 

weer een ander om te ondernemen. 

Nog nooit eerder stond het onderwerp 

ruimte zoveel in de schijnwerpers als de 

laatste jaren.

Een treffend voorbeeld om in effectieve oplossingen te den-
ken, is het initiatief van enkele agrariërs in Putten. Zij pakten 
de handschoen op om in kaart te brengen wat de plannen 
zijn van de agrariërs in hun gemeente. Juist de wensen voor 
de komende tien jaar zijn daarbij van belang en interessant. 
Want pas dan weet je echt goed hoe de toekomst van de 
agrarische sector in de gemeente er uit gaat zien. 
Gevolg van dit boereninitiatief is dat er de afgelopen peri-
ode 130 gesprekken zijn gevoerd, met het grootste deel van 
de agrariërs in Putten. Adviseurs van ons kantoor hadden 
hierin een belangrijke rol. De uitkomsten van dit onderzoek 
zijn dit najaar gepresenteerd.
Ik zie dit initiatief als een goed voorbeeld voor de start van 
een gebiedsproces. Met het initiatief dat vanuit de agrariërs 

komt, en een agrarische gemeente die inziet dat ze zo’n 
gebiedsproces het beste gezamenlijk met de agrariërs kan 
oppakken. Deze werkwijze geeft veel inzichten en duidelijk-
heid. En die duidelijkheid omtrent het stikstofbeleid is precies 
waar het aan schort in agrarisch Nederland. 
Een voorbeeld is de huidige opkoopregeling. Hierin zit ons 
inziens een weeffout. Het verschil in vergoeding tussen een 
stal uit 1980 en een stal uit bijvoorbeeld 2010 is groot. Dit 
komt doordat de regeling onvoldoende rekening houdt met 
aanpassingen die gedaan zijn aan de stal. Zeker als het 
gaat om de vleeskalversector, die bij de omschakeling naar 
groepshuisvesting grote investeringen deden.
Dat voelt onrechtvaardig. Veel veehouders hebben juist wél 
geïnvesteerd in hun stallen. Die aanpassingen worden niet 

Agrariërs houden 
het platteland 
leefbaar
De leefbaarheid van het platteland staat onder 

druk en dat baart mij zorgen. De oplossingen zijn vrij 

eenvoudig. Maar daarvoor zijn tijd, daadkracht en 

vertrouwen nodig. 



72023 VanWestreenen

Met bijna 18 miljoen mensen in Nederland is dat ook niet 
verwonderlijk. Nederland zoekt een antwoord op de vraag 
hoe we balans kunnen vinden in onze grote behoefte aan 
goede natuur, locaties voor woningbouw en hoe we ruimte 
houden voor onze voedselmakers en landschapsbeheer-
ders: de agrariërs.

De provincie speelt een belangrijke rol in de verdeling 
van die schaarse ruimte en maakt daarvoor vaak lastige 
belangenafwegingen. Om de schaarse ruimte met name 
in ons landelijk gebied goed te gebruiken, hebben we ook 
creatieve oplossingen nodig. 

Thuis kreeg ik mee dat wanneer je creativiteit wilt laten 
fl oreren, je ruimte moet bieden. Het valt mij keer op keer 
op dat wij het onszelf door de vele regels niet makkelijk 

hebben gemaakt in ons mooie Nederland. We hebben 
niet alleen beperkte fysieke ruimte, ook door knellende 
regelgeving verstikken we veel potentiële creatieve oplos-
singen daarvoor.
Ik denk daarom dat in Nederland de snoeitijd is aange-
broken. Als we voor de toekomst ruimte willen creëren, 
moeten we onze regels tegen het licht houden en net 
zoals bij planten een keer fors snoeien. Alleen dan komt 
er ruimte voor nieuwe jonge takken. We moeten snoeien 
om onze economie, leefomgeving en toekomst weer 
frisgroen te laten zijn en een sterke samenleving de ruimte 
te geven.  

Harold Zoet
Gelders gedeputeerde voor 
landbouw, natuur en stikstof 

meegenomen, waardoor de vergoeding voor deze bedrijven 
niet toereikend is en stoppen dus geen optie is. De stop-
persregeling mist daardoor deels zijn doel.
Agrariërs die verder willen met hun bedrijf, zitten te wachten 
op de innovatieregeling en/of een verplaatsingsregeling. 
Jammer dat deze regelingen niet tegelijk met de stoppers-
regeling zijn aangeboden.
Ook zie je dat up-to-date bedrijven, die duurzaam produ-
ceren op mooie locaties, piekbelaster zijn, terwijl ze ver van 
Natura 2000-gebied af liggen. Deze bedrijven zitten nu met 
een dilemma. Dat kan toch niet de bedoeling zijn? 
Feit is ook dat de afgelopen jaren veel emissiearme stallen 
zijn gebouwd. Op sommige locaties wordt zelfs al 90 pro-
cent reductie behaald. Wordt dan echt van deze agrariërs 
verwacht dat ze nogmaals moeten investeren om nóg meer 
te reduceren? 
Oplossingen om het stikstofprobleem aan te pakken zijn 
écht dichtbij. Ik zie veel in doelsturing. Laat agrariërs zelf 
keuzes maken hoe ze stikstofemissies willen beperken. 
Agrariërs kunnen dat en zijn tot veel bereid. Via doelsturing 
kan de boer een methode kiezen voor een stikstof-emis-
siebeperking die het beste bij zijn bedrijf past. Voor de ene 
ondernemer kan dat een emissiearm stalsysteem zijn, dat 
een stevige investering vraagt. Voor de andere ondernemer 
kan de stoff enbalans een eff ectievere oplossing zijn. Via de 
stoff enbalans kan de boer sturen met diverse management-
maatregelen op minder stikstofemissie. Voorbeelden hiervan 
zijn een betere balans in de voeding, wateraanwending bij 
mestaanwending, precisiebemesting, toevoegmiddelen aan 
mest enzovoorts.
De optelsom van al deze reducties in de komende tien jaar 
maakt dat een groot deel van de stikstofcrisis is opgelost. 
Dat besef moet nog veel meer landen en uitgedragen 

worden. Daarom is het initiatief van de agrariërs in Putten en 
deze gemeente zo treff end. Zij zien gezamenlijk in dat agra-
riërs nodig zijn en blijven voor een leefbaar platteland. Door 
inzichtelijk te maken wat zij willen en kunnen, weet je pas 
echt waar je over praat.  Laten we met elkaar meer op die 
manier de handschoen oppakken. Met de agrariërs voorop, 
en samen met overheden, de maatschappij en andere 
betrokken partijen. Dan voorzie ik een oplossing van de stik-
stofcrisis én een prachtig leefbaar platteland voor iedereen, 
waar het mooi wonen, werken en recreëren is.

Gert Schoterman
Directeur VanWestreenen
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Circulair bedrijfspand voor 
BMG grond- en sloopservice 
in Wageningen

Berry, Fran Max 
en Gijs van Dam
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Met de aanschaf van een bus en aanhangwagen startten Berry en Fran 

van Dam zes jaar geleden hun grondwerk- en straatbedrijf. Inmiddels is 

het bedrijf uitgegroeid tot een toonaangevend bedrijf voor sloopwerk, 

asbestsanering en infra- en grondwerk. Een nieuwe bedrijfshal op het 

Wageningse industrieterrein Nude Park 2 is vorig jaar opgeleverd.  

De open dag afgelopen juni was een groot succes. 
De aanleiding was de bouw van het nieuwe, circulair 
gebouwde pand. Ook het uitgebreide assortiment 
kranen, shovels en andere machines stond opgesteld 
voor de belangstellenden. Berry, zijn vrouw Fran en hun 
kinderen Max en Gijs kijken er met veel voldoening op 
terug. „We zijn trots op waar we staan, wat we samen 
met onze medewerkers doen en dat de nieuwe hal er 
staat. Dat was wat we tijdens de open dag hebben 
laten zien. Ook onze medewerkers vonden het leuk om 
hun bedrijf te kunnen laten zien aan familie en beken-
den. Dat maakte ons nog trotser”, blikt Fran terug. 

Alles moet kloppen
Het Wageningse bedrijf breidde de afgelopen jaren 
niet alleen uit in opdrachten en werkgebied, ook het 
personeelsbestand groeide mee. Inmiddels staan er 
dertig personeelsleden op de loonlijst. BMG schakelt 
ook met regelmaat zzp-ers in. In totaal wordt gemid-
deld met ruim veertig mensen gewerkt. 
„We doen alles, behalve het bouwen zelf”, vertelt 
Fran. „De werkzaamheden omvatten renovatiesloop 
en circulaire sloop, sanering van asbest, het bouwrijp 
maken van grond, het aanleggen van riolering en het 
verzorgen van infrawerk. Ook zijn we volledig gecer-
tificeerd voor al onze werkzaamheden op het gebied 
van asbest-, grond- en sloopwerk. Bij ons moet alles 
gewoon kloppen, of dat nu is op het gebied van dui-
delijke afspraken, uitvoering, begeleiding, veiligheid, 
milieu of rapportages.” 

Strategisch en doordacht
Bij de bouw van de hal zijn betonblokken, keerwan-
den en hekwerk deels opnieuw gebruikt. De hal heeft 
een inhoud van 5.000 kubieke meter en is bestemd 
voor de opslag van machines, het sorteren van 
bouwafval en de opslag daarvan.
„Tot vorig jaar hadden we nog geen eigen pand en 

huurden we her en der opslag”, vertelt Fran. „Dat was 
niet efficiënt en het werkte niet prettig. We hadden 
een bloeiend bedrijf, maar geen plek. Gelukkig heeft 
VanWestreenen ons geholpen om de juiste vergun-
ningen te krijgen om deze hal te kunnen bouwen. We 
zijn erg tevreden over de ruimte die we nu hebben op 
één plek.”
De inzet van adviseur Nick Stap ervaarden ze als een 
prettig samenspel. Hij regelde alle vergunningen: de 
omgevingsvergunning, de melding Activiteitenbe-
sluit voor de bouw- en sloopservice en bijbehorende 
activiteiten op het erf. Ook werd een onderbouwing 
voor stikstof opgesteld voor de gebruiksfase. Tijdens 
de bouwaanvraag was er wederom een stikstofon-
derbouwing vereist. Ook werd milieutoestemming 
omgezet in een omgevingsvergunning Milieu, om ook 
bouw- en sloopafval van derden in te mogen nemen.
„VanWestreenen verdient een pluim, want we zijn 
enorm door hen geholpen”, stelt Fran. „Ons bedrijf 
wordt gezien als zware industrie. Dus de benodigde 
vergunningen waren mede daarom niet eenvoudig 
geregeld. De kennis die daarvoor nodig is, gaat ons 
boven de pet. Nick overhaastte niets, maar pakte 
het strategisch en doordacht aan. We hadden vanaf 
het begin alle vertrouwen in hem. Een volgende keer 
schakelen wij zonder twijfel weer VanWestreenen in.”

Bloeiende toekomst
Samen met hun personeel voorzien Berry en Fran een 
bloeiende toekomst voor hun bedrijf. „We zijn een 
echt en hecht team. We merken dat de medewerkers 
meedenken en hun hand niet omdraaien voor wat 
overwerk of een zaterdagochtend doorwerken om 
een klus af te krijgen. Persoonlijke interesse en gezel-
ligheid tussendoor zijn bij ons heel normaal. We staan 
zelf niet boven de mensen, maar er tussen. We zijn 
een familiebedrijf en we vinden het belangrijk om dat 
uit te stralen.”
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Het innovatieve centrum richt zich op het uitvoeren 
van onderzoek met zeugen, biggen, vleesvarkens, 
vleeskuikens, leghennen en melkkoeien. Voorheen was 
dit het proefbedrijf van diervoederbedrijf Provimi. In 
2011 werd Provimi overgenomen door het Amerikaanse 
Cargill Provimi. Alle producten en programma’s worden 
op deze plek getest voordat ze op de markt geïntro-
duceerd worden. Jaarlijks ontvangt het bedrijf tussen 
de drie- en vierduizend bezoekers van over de hele 
wereld.
Om de varkenstak logischer en efficiënter neer te 
zetten, is de gust- en dragende zeugen-stal verbouwd 
en zijn twee stallen gesloopt en nieuw gebouwd: de 

kraamstal en de vleesvarkensstal. De kraamstal is sinds 
eind december in gebruik, de vleesvarkensstal zit nog 
in de laatste bouwfase. Halverwege oktober 2023 
vinden in de nieuwbouw voerproeven plaats bij de 
vleesvarkens. 

Goed werkbaar
In de nieuwe kraamstal is vanuit het zichtgedeelte 
goed te zien hoe de biggen en zeugen veel ruimte 
hebben in het kraamhok. Het grote raam geeft een 
goed beeld van hoe de dieren bewegen, drinken bij 
de zeug en uit de melkcupjes in het kraamhok, en zich 
terugtrekken in de biggenbak met lamp. 

Nieuwe kraam- en vleesvarkensstal op locatie 
in Velddriel voor voederonderzoek

Varkenshouderijtak op 
onderzoekscentrum van Cargill 
is klaar voor de toekomst
De bedrijfsopzet van het varkenshouderijgedeelte op het 

onderzoekscentrum van Cargill in Velddriel (Gld) is volledig vernieuwd. 

Twee nieuwe stallen zijn gebouwd, met veel aandacht voor klimaat, 

werkgemak en automatisering. 

Edwin Looijaard.
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Iets verderop is een centrale melkkeuken gebouwd, 
waar met twee melklijnen de kunstmelk naar de af-
delingen gaat. De inrichting van de dekstal ernaast is 
overgenomen uit de voormalige stal. 
Edwin Looijaard, maintenance officer/safetymanager 
op het innovatiecentrum, kijkt tevreden rond als hij 
vanuit de zichtruimte de stal in kijkt. „Deze kraamstal 
voldoet aan alle nieuwe eisen en heeft zelfs nog meer 
ruimte voor de dieren dan verplicht is. Onze insteek bij 
de nieuwbouw was dat het vooral goed en makkelijk 
werkbaar moet zijn voor de medewerkers, die veel bij 
en met de dieren doen.”

Naar twintig biggen
In de nieuwe stal is gestart met een volledig nieuwe 
veestapel. Voorheen waren het Topigs 20 zeugen, nu 
is gekozen voor een nieuwe zeug, de TN70. Het aantal 
biggen per zeug is nu nog vijftien gemiddeld, maar het 
doel is richting de twintig levend geboren biggen te 
groeien. 
„Deze biggen zijn tweedeworps. We zien langzaam 
vooruitgang in het aantal levend geboren en gespeen-
de biggen”, licht Looijaard toe. 
Ook over het klimaat in de stal is hij tevreden. Het sys-
teem is als een soort grondbuisventilatie. Lucht die de 
stal binnenkomt, gaat eerst door tunnels onder de stal 
door. Voordat de lucht de stal in gaat, wordt de lucht 
op een natuurlijke manier afgekoeld of opgewarmd, 
afhankelijk van de tijd van het jaar. „In de winter wordt 
de lucht er opgewarmd en in de zomer afgekoeld. 
Sinds de ingebruikname van de stal in december 2022 
hebben we al de helft aan gas gereduceerd. Dat over-
treft alle verwachtingen.” 
Voordeel van het systeem is dat het klimaat goed 

geregeld kan worden. „De temperatuur is vrij constant. 
Vaak wordt met buizen gewerkt, maar wij hebben 
voor beton gekozen. We hebben niet te maken met 
condens dat ontstaat bij het koelen van de lucht, want 
beton neemt vocht op. Dit komt het klimaat in de stal 
ten goede”, aldus Looijaard.
In alle stallen is led-verlichting aangebracht. En op de 
kraamstal liggen zonnepanelen, waardoor de varken-
stak van het proefcentrum volledig zelfvoorzienend is. 

Zestien voersilo’s
Naast de kraamstal wordt de laatste hand gelegd aan 
de nieuwe vleesvarkensstal. Elektriciens en loodgieters 
zijn nog druk bezig om de puntjes op de i te zetten. De 
zestien voersilo’s achter de stal worden gekoppeld aan 
de voerinstallatie. Het aantal silo’s verraadt dat op het 
proefcentrum voeronderzoek plaatsvindt.
In deze stal zijn twee afdelingen met 24 hokken ge-
bouwd. De hokken zijn ook weer ruim opgezet met 
1,35 vierkante meter ruimte per varken. Op dit moment 
staan er vier varkens in een hok, maar officieel mogen 
er zes in. „In deze stal kunnen de varkens tot de slacht 
gehouden worden, dus van 25 tot 120 kilogram”, aldus 
Looijaard. In deze stal is deurgangventilatie toegepast.  
De bedoeling is dat op termijn ook bijvoorbeeld 
hittestress-proeven gedaan worden. „De Aziatische 
markt vraagt daar om. We kunnen hier de effecten van 
voeropname tijdens hittestress bij de dieren monito-
ren.”

Rust in de stal
In de dragende zeugen stal, die niet verwarmd wordt, 
zijn de dieren in vier groepen van 28 zeugen gehuisvest. 
Voorheen werden de zeugen in boxen gehouden.

Het innovatieve centrum richt zich op het uitvoeren van onderzoek met 
zeugen, biggen, vleesvarkens, vleeskuikens, leghennen en melkkoeien.
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In de stal zijn vier voerstations geïnstalleerd, waarvan 
eentje apart voor de gelten. Vanuit de hoger gelegen 
zichtplek is meteen duidelijk dat er rust heerst in de 
stal. De groepen dragende zeugen liggen rustig en 
kijken nauwelijks naar elkaar om. „De gelten hebben 
een eigen aanleerstation, ze leren door de poortjes te 
gaan. Op die manier blijft het rustiger in de stal. Dat is 
belangrijk, want de dragende zeugen moeten zorgen 
voor voldoende biggen om voeronderzoek mee te 
kunnen doen.”

Ook pluimvee en rundvee
Niet alleen voor het varkenshouderijdeel verzorgt Van-
Westreenen de benodigde vergunningen en tekenin-
gen. Het adviesbureau is sinds vele jaren ook betrokken 
bij de ontwikkelingen en vernieuwingen in de pluimvee- 
en rundveetak op het innovatiecentrum. 
In 2016 werd met medewerking van Theo van den Brink 
van VanWestreenen een nieuw kantoorpand gebouwd, 
en bij vijf stallen een aparte gang, waardoor de be-
zoekers de dieren door de ramen kunnen zien. Op deze 
manier komen ze niet meer in aanraking met de dieren 

en het personeel in de stallen. „We willen onveilige 
situaties en de kans op verspreiding van dierziekten na-
tuurlijk zoveel mogelijk voorkomen. Theo heeft ook hier-
bij uitstekend met ons meegedacht. Nog iedere dag 
zijn we tevreden met het resultaat”, aldus Looijaard.

Betrouwbare specialist
In 2017 werden twee pluimveestallen vernieuwd met 
medewerking van VanWestreenen. Looijaard geeft aan 
met Theo een betrouwbare specialist te hebben, die 
betrokken en vakkundig is. „Wij werken prettig samen. 
Omdat Theo hier al jaren komt als adviseur, kent hij 
het bedrijf goed en weet hij wat er speelt en wat de 
wensen zijn. Het contact over en weer is makkelijk. 
Theo reageert snel en heeft altijd de meest actuele 
kennis over wet- en regelgeving paraat. VanWestree-
nen maakt de tekeningen en regelt het vergunningen-
traject van A tot Z. We spreken dit samen door. En als 
het op de projectuitwerking en de bouw aan komt, 
neem ik het stokje over. Maar tussendoor schakelen en 
overleggen gebeurt dan ook nog vaak. De lijntjes zijn 
kort en dat werkt prettig.”
Een volgende stap is de vernieuwing van de koeienstal. 
„Deze stal dateert uit 2014. We willen er graag iets 
mee. Ook dan zullen we zeker weer een beroep doen 
op VanWestreenen”, aldus Looijaard.

In de nieuwe vleesvarkensstal 
zijn twee afdelingen met 24 
hokken gebouwd.

Vanuit het zichtgedeelte is goed te zien dat de biggen  
en zeugen veel ruimte hebben in het kraamhok.

Zestien voersilo’s 
verraden dat op 
het proefcentrum 
voeronderzoek 
plaatsvindt.
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‘Alles is naar tevredenheid, 
hier kunnen wij heel wat 
jaren mee vooruit’
De nieuwe melkveestal op het bedrijf van de familie Bos in Renswoude (UT) is sinds 

november vorig jaar in gebruik. Optimale looplijnen, twee ruime strohokken en twee 

melkrobots maken het bedrijf volledig up-to-date. „Het werkt prettig in de nieuwe 

stal. De melkproductie steeg sindsdien al met ruim 5 liter per koe naar ruim 33 liter. 

Er is eigenlijk niets waarover we niet tevreden zijn”, aldus de 29-jarige Henrik Bos.

Henrik is de vierde generatie op het melkveebedrijf in 
Renswoude, waar hij sinds zeven jaar met zijn ouders 
Agnes en Eep in maatschap zit. Zijn opa maakte de 
keuze om zich te specialiseren in melkvee en varkens, 
en de pluimveetak af te stoten. Die combinatie van 
beide takken is er nog steeds.
Naast 75 melkkoeien heeft het bedrijf 2.500 vleesvar-
kens. Die stal, waar varkens volgens het 1 Ster Beter 
Leven concept worden gehouden, staat er sinds 2013. 
In een andere stal staan 45 stuks jongvee op stro.
Henrik en Eep vinden de afwisseling tussen koeien en 
varkens prettig. „Het is makkelijk te combineren en wij 
zien het ook als een stukje risicospreiding”, zegt Henrik. 

Toch is hij meer een koeienboer. „Met koeien heb ik 
meer. Je  bouwt er iets mee op, vind ik. Koeien zijn het 
mooiste wat er is.”

Al snel een klik
De wens voor de bouw van een nieuwe stal bestond 
al enkele jaren. De stal was veertig jaar oud, de koeien 
werden te groot voor de boxen, en hadden met regel-
maat last van dikke poten. „We moesten er echt iets 
mee.”
De eerste vergunningaanvraag dateert van eind 2018. 
De familie wilde het bouwblok effi  ciënter indelen, om 
voldoende ruimte te hebben voor de nieuwe stal. 

Familie Bos uit 
Renswoude over 
nieuwe melkveestal: 
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In het begin verliep die aanvraag moeizaam. Door 
goede ervaringen van collega-boeren in de buurt, 
kwamen ze met VanWestreenen in contact. Een eerste 
kennismaking vond plaats en dat beviel de familie 
meteen goed. 

„We hadden vrij snel een klik met Gert Jan Nap voor de 
milieuvergunning. Later kwam adviseur Stefan Koudijs 
met de bouwtekening. Dat zag er goed uit. Er werd 
direct doorgepakt. De plannen kwamen door Stefan in 
een stroomversnelling. Dat was prettig.”

Maatlat Duurzame Veehouderij 
VanWestreenen verzorgde het hele traject omtrent de 
bouw: van de Nb-vergunning tot de bouwaanvraag en 
de sloopvergunning. Ook de landschappelijke inpas-
sing werd opgepakt en uitgevoerd door VanWestree-
nen. Een kikkerpoel met een natuurlijke oever voor 
bevordering van de biodiversiteit is nog in aanleg. Aan 
de achterkant van het bouwblok worden nog laurier en 
een aantal bomen aangeplant.  
De stal voldoet aan de Maatlat Duurzame Veehouderij. 
Het beviel de familie dat de vaart er met hulp van 

VanWestreenen direct goed in zat, en dat het geheel 
uiteindelijk snel en soepel verliep. „Het is prettig dat je 
dan mensen om je heen hebt met verstand van zaken 
en waar je echt van op aan kunt”, aldus Eep. 

Ruim, hoog en licht
Van de buitenkant gezien is de stal geen doorsnee stal. 
De prefab betonwanden zijn afgewerkt met grind in 
de kleur antraciet, waardoor het geheel een nette, lan-
delijke uitstraling krijgt. Adviseur Stefan Koudijs vertelt 
daarover: „De familie had heel duidelijk een idee over 
hoe de stal er aan de buitenkant uit mocht komen te 
zien. Het totaalplaatje is zeker mooi geworden. Het 
oogt mooi en het is net even anders dan anders. Dat 
past bij de familie, zij hechten aan strak en verzorgd.”
De binnenkant van de stal is ruim, hoog en licht. Door 
de nieuwbouw werd de stap naar automatisch melken 
gezet. Dat bevalt de melkveehouders meer dan goed. 
Na enkele maanden is het al nauwelijks meer nodig 
om koeien te halen. „Dat was vanaf de ingebruikname 
al het geval”, vertelt Eep. „De overgang verliep echt 
boven verwachting goed. Wij zijn dit voorjaar wel ge-
woon gestart met weiden en dat bevalt in combinatie 
met robotmelken goed. De koeien kwam er begin 
november in, en op 22 november namen we de robots 
in gebruik.”

Loonvoerder
De koeien hadden, ook vanwege de bouw, enkele 
maanden buiten gelopen. „Dus we waren benieuwd 
hoe dat ging. Voordeel is dat de robots niet overvol 

‘De stal oogt mooi 
en is net even 
anders dan anders.’

De dikke fractie gaat naar twee putten achter de stal 
en van daaruit gaat de mest naar de mestscheider. De 
biobedding wordt vervolgens in de boxen gebruikt.

Sinds de ingebruikname van de 
robots heeft de melkproductie 
een fl inke plus laten zien, van 28 
kilogram naar ruim 33 kilogram.

Eep en Henrik in 
gesprek met adviseur 
Stefan Koudijs
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Bedrijfsgegevens
Maatschap Bos in Renswoude (UT) wordt 
gerund door Eep en Agnes Bos en hun 
zoon Henrik. De andere kinderen zijn 
Esther, Cornelieke en Marije.

>  Het bedrijf heeft 75 melkkoeien, 2.500 
vleesvarkens en heeft 60 hectare grond 
in gebruik, waarvan 23 hectare in ei-
gendom.

zitten. Met één robot zaten we te vol en dit geeft rust. 
De koeien worden nu gemiddeld drie keer per dag ge-
molken en de melkproductie heeft een flinke plus laten 
zien, van 28 kilogram naar ruim 33 kilogram. Ze kunnen 
het goed aan, zo blijkt.”
De melkveehouders leveren aan het Albert Heijn 
concept en ontvangen 5 cent bovenop de reguliere 
melkprijs. De koeien krijgen een gemengd rantsoen 
met onder meer aardappelpersvezel, maïs, gras en 
eigen geplette gerst.
Een loonvoerder komt iedere dag voeren, met uitzon-
dering van zondag. „Hij is ruim tien minuten bezig”, 
vertelt Eep. „Ook dat is nieuw, maar het bevalt ons 
goed. Op zaterdag voert hij voor twee dagen en ook 
dat werkt prima. We hebben met warme dagen geen 
last van broei.”

Efficiënte looplijnen
Een vaste mestschuif gaat iedere twee uur de stal 
door. De urine loopt in een put onder de vloer. De dikke 
fractie gaat naar twee putten achter de stal, met ruim 
voldoende capaciteit. Van daaruit gaat de mest naar 

de mestscheider. De biobedding wordt vervolgens in 
de boxen gebruikt.
De vloer is de G6 van Swaans Beton. De koeien lopen 
goed op de vloer, bekappen is nauwelijks meer aan de 
orde, vertelt Henrik. Ook de strohokken bevallen goed. 
„We willen geen risico’s lopen met afkalven.”
Wat ook goed bevalt in de ruime en lichte stal, zijn 
de prettige en efficiënte looplijnen. „Als we ’s avonds 
een laatste ronde doen, kan dat in schone kleren. De 
ruimtes bij de robots zijn ruim en netjes. Daar hechten 
wij waarde aan.”

Up-to-date
Ook in de toekomst houdt de familie Bos het bedrijf 
graag up-to-date. Henrik hoopt het bedrijf ooit over te 
nemen. Een hogere sleufsilo zou nog een keer wenselijk 
zijn, maar voor nu hebben ze voorlopig geen plannen. 
„Alles is naar tevredenheid, hier kunnen wij heel wat 
jaren mee vooruit”, vat Eep bondig hun gezamenlijke 
oordeel samen.  

Bekijk hier de video van 
Maatschap Bos in Renswoude.play
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Theo van den Brink 25 jaar bij VanWestreenen

‘De vrije rol die ik hier mag 
vervullen, spreekt mij aan’
Op 1 juni 2023 was het 25 jaar geleden dat bouwkundig adviseur Theo van den 

Brink zijn intrede deed bij VanWestreenen. Hij begon als pionier in de Gelderse 

Vallei en groeide daarna door tot een bouwkundig adviseur met veel waardevolle 

kennis en ervaring en een oneindig groot netwerk. Theo is de langstzittende 

collega bij VanWestreenen, waar hij ook nieuwe collega’s opleidt.

Vertel eens over jouw begintijd bij VanWestreenen?
„Ik maakte in de jaren negentig al regelmatig te-
keningen voor Steven. Dat beviel van beide kanten 
goed en we kwamen overeen dat ik de teken- en 
ontwerpwerkzaamheden volledig op me zou ne-
men. Ik ging me bezighouden met het ontwerpen, 
het begeleiden van bouwtrajecten en het aanstu-
ren van de tekenkamer. Veel eerste klanten uit die 
begintijd zaten in de Gelderse Vallei. Maar destijds 
kwamen we via Agruniek en Wopereis Staalbouw 
ook regelmatig in de Achterhoek. Met de komst 
van collega Barry Wopereis kregen we daar steeds 
meer voet aan de grond. En in 2006 werd er dan 
ook een vestiging geopend in Lichtenvoorde.”

Weet je je eerste klant nog te herinneren?
„Zeker. Dat was Johan van Doorn, die in Valburg zijn 
bedrijf moest verplaatsen vanwege de Betuwelijn. 
Het leuke is dat ik hem en zijn zoon privé nog steeds 
ontmoet vanwege onze gezamenlijke hobby met 
postduiven.”

Wat maakt het dat je al 25 jaar verbonden bent 
aan VanWestreenen?

„De vrije rol die ik hier mag vervullen, 
spreekt mij enorm aan. Ik duik 

overal in en heb 
uiteen-

lopende klanten. De werkzaamheden zijn divers en 
dat blijft boeiend. Ik adviseer grote voerbedrijven, 
maar ook een melkveehouder die van 27 koeien op 
de grup naar 50 koeien groeit. Dat geeft mij net 
zoveel voldoening. Ik boor telkens iets nieuws aan, 
zoals de stap richting de food- en industriesector 
die VanWestreenen heeft gemaakt. Ik zag en zie 
daar veel kansen.”

Wat maakt dat je zo vooruitstrevend bent? 
„Ik ben niet een persoon die in een hokje te duwen 
is. Ik ben nieuwsgierig en heb uitdagingen nodig 
in mijn werk. Ook kijk ik graag vooruit. Met routine 
moet je niet bij mij aan komen. Op dit moment 
verdiep ik me in de Wet kwaliteitsborging. Met de 
inwerkingtreding van de Omgevingswet op 1 januari 
2024 start de stapsgewijze introductie van deze 
wet. Dit heeft grote gevolgen en vraagt ook een 
nieuwe werkwijze. Ik vind het belangrijk om daar 
nu al voorbereidend mee aan de slag te gaan. We 
draaien nu een proefproject met subsidie van de 
overheid.”

Welke opdrachten zijn je altijd bijgebleven?
„Het project van mengvoerbedrijf Fuite in Genemui-
den, waar ik het hele proces rondom de vergunning 
voor een nieuwe wei-vet-toren waar melkpoeder 
wordt gemaakt heb gedaan. Dat project vind ik 
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nog steeds prachtig. Ook het ontwerp bij het la-
boratorium van Schils Food in Sittard-Geleen was 
een mooie klus. De nieuwbouw bij windmolenbedrijf 
Rengineers in Barneveld vond ik ook uitdagend om 
te doen. Bij de aankoop van een kleine windmolen 
verzorg ik voor dit bedrijf alle benodigde vergunnin-
gen. Ook die stap richting kleine windmolens is iets 
dat ik zelf heb opgepakt binnen VanWestreenen. 
Wat ook een ervaring was, was een project van 
Wopereis Staalbouw in Rusland.”

Wat was dat laatste precies?
„Wopereis Staalbouw heeft daar in de jaren 2006-
2008 negen grote melkveebedrijven opgezet. Die 
heb ik samen met Alfred Hoff stad van Wopereis vol-
ledig uitgewerkt. Dat was een bijzondere ervaring. 
De vele relaties die ik in de loop van de jaren heb 
opgebouwd, zijn divers en uiteenlopend. Het zijn er 
duizenden. Ik heb zoveel moois gedaan en mee-
gemaakt. Elkaar iets gunnen is daarbij mijn insteek. 
Want samen kom je verder. Mijn brede interesse 
heeft me ook zo ver gebracht. Graag wil ik alles 
weten en snappen. En ik sla alles op.”

Hoe zie je de toekomst?
„Ik hoop nog wat jaren zo door te kunnen en mogen 
gaan. Het is mooi dat klanten terugkomen en dat 
nieuwe generaties mij nu ook weer benaderen. 
Jaren geleden was ik bij een klant die een nieuwe 
stal bouwde voor ruim 250 koeien. En een tijdje 
geleden belde zijn zoon voor de uitbreiding van de 
jongveestal. Ik ken hem nog als klein jochie. Dat zijn 
prachtige dingen, waar ik van geniet.”

Theo en zijn vrouw 
Annemieke tijdens 

het 25-jarig 
jubileum in juni.
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De werktuigenberging heeft een afmeting van 65 
bij 28 meter en biedt naast de bestaande schuren 
voldoende plek voor de opslag van alle machines. 
Trekkers, bemesters, ploegen, zaaimachines, 
persen, wagens en hakselaars: de extra ruimte 
was meer dan welkom op het Aaltense loonbedrijf. 
Werd voorheen nog gebruik gemaakt van schuren 
op een tweede locatie, nu staan alle machines 
overzichtelijk op één plek. 
De laatste hand wordt gelegd aan het klaar ma-
ken van de twee hakselaars. Want de maïsoogst 

staat op punt van losbarsten. En dat betekent in 
een paar weken 500 hectare maïs hakselen voor 
klanten in de regio. Bedrijfsleider Jaco Gerritsen 
vindt het een mooie tijd. „De mais is voor boeren 
een belangrijk gewas. En gelukkig staat de maïs er 
in tegenstelling tot vorig jaar goed bij.”

Breed dienstenpakket
Naast agrarisch loonwerk richt het Aaltense 
loonbedrijf zich op sloop- en grondwerkzaamhe-
den, mesttransport, het aanleggen van drainage, 

weinig pilaren, hoog en ruim
Voor het stallen van het machinepark van Coöperatieve Werktuigen Vereniging 

(CWV) Barlo (Gld) is dit voorjaar een nieuwe open kapschuur in gebruik genomen. 

Zonnepanelen die nog op het dak komen, maken de schuur helemaal af.

Nieuwe 
kapschuur 
voor CWV Barlo: 
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riolering en bestratingswerk. Ook de verhuur van 
een groot assortiment machines behoort tot het 
dienstenpakket. In de werkplaats worden onder-
houd en reparaties uitgevoerd aan eigen machines 
en aan machines van klanten. Het bedrijf telt 25 
medewerkers. 
„We richten ons op alle voorkomende werkzaam-
heden in maïs, gras en op het poten van aard-
appelen. De coöperatie heeft negentig leden en 
een bestuur. Het personeelsbestand bestaat uit 
medewerkers op kantoor voor planning, uitvoer-
derswerk en de boekhouding. Daarnaast zijn het 
loonwerkers, stratenmakers en grondwerkers die op 
de loonlijst staan.”
CWV Barlo is opgericht in 1948 door een aantal 
boeren, met als doel gezamenlijke inkoop en 
gebruik van landbouwmachines. In de loop van 
de jaren groeide het bedrijf uit tot een zelfstandig 
opererend bedrijf, met een uitgebreide klantenkring 
in Aalten en omgeving. 

Positief
Op alle schuren van het bedrijf liggen straks zon-
nepanelen. Hiervoor heeft de werktuigenvereni-
ging een SDE-subsidie voor het terugleveren van 
500.000 kWh stroom. 
De nieuwe schuur is hoog en telt weinig pilaren. 
„Dat wilden we graag. Want veel pilaren maakt het 

in- en uitrijden en het plaatsen van de machines 
lastiger”, licht Gerritsen toe. 
„Eeftink-Rensing Staalbouw en Constructiewerk 
heeft een constructieberekening gemaakt. Het 
Aaltense bouwbedrijf Bepam B.V. heeft de schuur 
gebouwd. En Barry Wopereis van VanWestreenen 
heeft in overleg met de gemeente Aalten de beno-
digde vergunningen en de tekeningen geregeld. De 
woonbestemming die nog op deze locatie zat, is 
gewijzigd in een bedrijfsbestemming. Barry gaf heel 
duidelijk aan wat wel en wat niet kon.”

Trouwe klanten
Alles bij elkaar heeft het van het plannen maken tot 
aan de bouw tien jaar geduurd. „Gelukkig heeft de 
gemeente altijd prettig meegewerkt en konden we 
na enkele bezwaren toch beginnen met bouwen. 
De grondwerkzaamheden konden we zelf. Voor de 
rest van de bouwwerkzaamheden hebben we be-
drijven uit de buurt ingeschakeld’, schetst Gerritsen.
De bedrijfsleider is positief gestemd over de 
toekomst van het bedrijf. „We kunnen goed aan 
personeel komen. En we merken dat, ondanks dat 
boeren in onze regio stoppen met hun bedrijfs-
voering, de werkzaamheden niet minder worden. 
Ons voordeel is dat we ons richten op een breed 
dienstenpakket en we kunnen rekenen op vaste en 
trouwe klanten.”

De nieuwe schuur is hoog en telt 
weinig pilaren.

De werktuigenberging heeft een afmeting van 65 bij 
28 meter.

Op alle schuren van 
het bedrijf liggen 
straks zonnepanelen
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Pluimveehouder Wilco Wijlhuizen bouwt unieke stal voor opfokleghennen

‘Met deze stal 
lopen we voor 
de muziek uit’

Wilco en Ilse Wijlhuizen 
en hun drie dochters 
Brechje, Lobke en Elke.
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Als eerste opfoklegbedrijf namen Wilco en Ilse Wijlhuizen in 

februari een unieke stal met overdekte uitloop voor gangbare 

opfok in gebruik. Die vooruitstrevendheid past bij hun visie als 

ondernemers: vooruitkijken en vooroplopen. „Met deze stal 

kunnen we twintig jaar vooruit.”

De aanblik van het erf van de familie Wijlhuizen is 
netjes, nieuw en ruim. Drie pluimveestallen staan 
naast elkaar in de buurtschap Dijkerhoek bij Holten 
(OV). Ilse en Wilco Wijlhuizen en hun drie dochters 
Brechje, Lobke en Elke hebben een pluimveebedrijf 
met drie pluimveestallen, met een totale capaciteit 
voor 175.000 opfokleghennen. Daarnaast houden ze 
1.180 vleesvarkens. De pluimveestallen zijn gebouwd in 
2003, 2009 en de nieuwste stal is sinds kort in gebruik. 
Van de buitenkant is niet direct te zien hoe uniek 
de nieuwste pluimveestal voor 59.900 hennen is. De 
inpandige overdekte uitloop voor opfokleghennen 
valt niet direct op, maar is wél de eerste traditionele 
legopfokstal in de wereld met deze uitloop. 
De tweede ronde kuikens lopen sinds begin juni in de 
nieuwe opfokstal. Het was flink wennen, niet alleen 
voor de dieren, ook voor de pluimveehouders, vertelt 
Wilco. „Het opzetten in de nieuwe stal verliep goed. 
Maar het kostte wat moeite en tijd om de kuikens het 
systeem in te krijgen. Ze slapen op stok bij water en 
voer, en omstreeks 6.00 uur wordt het licht. We zijn 
positief en we gaan er vanuit dat we eerst twee tot 
drie rondes gehad moeten hebben om ervaring op te 
doen.”

Niet zonder slag of stoot 
In totaliteit heeft het hele traject wel veertien jaar ge-
duurd vanaf de eerste schets tot aan de uiteindelijke 
realisatie van de nieuwbouw. Ook de veranderende 
wet- en regelgeving vertraagde het proces. Meerdere 
adviespartijen en adviseurs hebben een rol gespeeld. 
„Vanaf medio 2019 is onze adviseur Huub Bruggink 
namens VanWestreenen bij ons in beeld. Er is een 
aanmeldingsprocedure MER doorlopen. Daarna kon 
in 2020 de aanvraag omgevingsvergunning worden 

ingediend voor de activiteiten milieu, bouwen en voor 
het afwijken van het bestemmingsplan. Deze vergun-
ning is medio 2021 vergund. Nadien is de inpassing van 
de overdekte uitloopt procedureel nog uitgevoerd.”  
Al met al ging het niet zonder slag of stoot, vertelt 
Wilco. „Zo was er een projectbesluit nodig, omdat de 
stal buiten het bouwvlak kwam. Dit betekent dat we 
ook landschapselementen moesten toevoegen, zoals 
het aanplanten van bomen.”

Blij te hebben doorgezet
De weg er naartoe was lang. Terugkijkend op die 
periode concluderen ze dat af en toe de moed hen 
wel in de schoenen zonk, maar dat ze toch blij zijn dat 
ze hebben doorgezet. En dat de stal er dan nu daad-
werkelijk staat. Een stal waarmee ze op deze plek de 
toekomst in kunnen en waarmee ze zelfs vooruitlopen 
op regelgeving. 
Zonder VanWestreenen in de arm te nemen was het 
niet gelukt en had de stal er nu niet gestaan, is Wilco’s 
overtuiging. „Zij pakten door, hielden vol. Dankzij 
onder andere Huub Bruggink hebben we nu een vol-
waardig bedrijf en dat was onze insteek. We wilden 
de vergunning benutten. En we wilden ook voor een 
eventuele verkoop op termijn een bedrijf hebben 
staan met een passende en volwaardige omvang. 
We zijn zeer tevreden dat dit uiteindelijk is gelukt.”

Voorsorteren
In de opfoklegsector is een overdekte uitloop niet 
verplicht. Maar Wilco sluit niet uit dat dit er op termijn 
wel van komt. „In de legpluimveesector is dit voor 
bepaalde concepten al wel het geval. Ik heb mezelf 
afgevraagd of ik twintig jaar vooruit kon met een 
traditionele stal voor de opfokleghennen. 
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Door op deze manier te bouwen, door dus al wel te 
investeren in een uitloop, sorteer ik voor. Dat geeft 
rust. Want er is steeds meer te doen rondom dieren-
welzijn.” De overdekte uitlopen aan beide zijden van 
de stal zijn 2,5 meter breed.
Wat ook meespeelt, is dat deze manier van bouwen 
goed is voor de kip, vindt Wilco. Bij het ontwerp van 
de stal is het keurmerk Beter Leven 1 ster leghennen 
als uitgangspunt genomen. Dit houdt in dat eisen 
ten aanzien van de uitloop zijn meegenomen, zoals 
de 40 centimeter vrije doorgang-hoogte onder het 
systeem en het vijf meter ver weg kunnen kijken vanuit 
de uitloop. 

Best mogelijke technieken
„Deze stal is up-to-date op het gebeid van die-
renwelzijn en diergezondheid”, vervolgt Wilco. „Qua 
klimaat hebben we de, volgens ons, best mogelijke 

technieken samengevoegd om een zo goed mogelijk 
klimaat in alle seizoenen te waarborgen bij geopende 
uitloopluiken. Ook belangrijk is dat ik in deze stal reke-
ning houd met de wensen van de legpluimveehouder, 
die graag legkippen wil die zich eenvoudig door het 
systeem bewegen en het systeem dus al kennen.”
Wilco vervolgt: „In de zeventien weken dat de kippen 
op ons bedrijf zijn, zorgen wij ervoor dat we de dieren 
de volière-inrichting aanleren. Ze kennen door de 
uitloop temperatuurwisselingen, daglicht en ze weten 
de weg. Net als straks bij de legpluimveehouder kun-
nen ze hier onder het volièresysteem door lopen en 
gebruik maken van de overdekte uitloop aan beide 
kanten van de stal.”

Meer planbaar
Ruim 25 jaar geleden maakte Wilco de keuze om het 
bedrijf van zijn ouders voort te zetten. Omdat er niet 
veel grond bij het bedrijf ligt, werd al snel de keuze 
voor pluimvee gemaakt. „Voor vleeskuikens was het 
bouwblok te klein. Legkippen betekenen meer arbeid, 
omdat veel werkzaamheden iedere dag terugkomen. 
Dat is bij opfoklegkippen ook wel zo. Maar alles met 
opfoklegkippen is net iets meer planbaar. En omdat 

‘Zonder VanWestreenen 
had de stal er 
nu niet gestaan’

De overdekte uitlopen 
zijn 2,5 meter breed.

Als een hen 
ongeveer zes weken 

oud is, gaan de 
luiken naar de 

wintergartens open.
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we op contract leveren, is het vrij safe. Ook dat geeft 
rust.”
Wilco’s vader, die in 2013 vrij plotseling overleed, had 
ervaring in de pluimveesector. En in de jaren dat 
Wilco nog niet volledig in het bedrijf zat, deed hij als 
voeradviseur ook ervaring op bij pluimveehouders. 

Waardevol
Wijlhuizen is al jaren opfokker voor Agromix in Lunte-
ren. De eendagskuikens komen aan en gaan in de stal 
waar het 35 graden is. Samen met de opfokbege-
leider van Agromix, de voeradviseur en dierenarts, 
wordt in zeventien weken een legkip afgeleverd aan 
legpluimveehouders in Nederland, België en Duits-
land. Als een hen ongeveer zes weken oud is, gaan de 
luiken naar de wintergartens open.
Op het Holtense bedrijf werkt voor drie dagen in de 
week een medewerker en wordt in drukke periodes, 
bijvoorbeeld bij het enten en na de opzet, hulp inge-
schakeld van zzp-ers. Wilco en Ilse kunnen daarbij 
rekenen op een vaste groep van ‘losse’ krachten. „Zij 
zijn fl exibel, kennen ons en kennen het bedrijf. Dat 
werkt prettig en is voor ons erg waardevol, want we 
weten wat we aan elkaar hebben”, aldus Ilse, die ook 

bijspringt tijdens piekmomenten en hand- en span-
diensten verricht op het bedrijf.

Mestopslag en warmtewisselaar
Medewerkers van Agromix waren nauw betrokken bij 
de bouw van de stal. Innovatief en vooruitstrevend 
bouwen past wel bij dit bedrijf, vindt Wilco. „Het is 
een uitdaging. Dat vinden zij ook, maar we wilden er 
samen voor gaan.”
Er werd gekozen voor een overdekte mestopslag 
naast de stal, een welkome vervanging van de mest-
containers. Door de bouw van de overdekte uitloop 
moesten ook andere keuzes gemaakt worden op het 
gebied van ventilatie. De uitloopschuiven in de stal 
zorgen er immers voor dat het bestaande onder-
druksysteem niet meer goed functioneert.
Gekozen is voor een warmtewisselaar, die zorgt dat 
de verse, koude buitenlucht opgewarmd in de stal 
komt. Dat gebeurt door uitwisseling van warmte 
tussen de lucht die afgezogen wordt uit de stal en de 
verse buitenlucht die in de stal komt. Bij het afzuigen 
van de lucht in de stal wordt ook een deel van het 
stof uit de stal gehaald, zodat een fi jnstofreductie van 
minimaal 40 procent behaald wordt.

Het bedrijf bestaat uit drie 
pluimveestallen, met een 

totale capaciteit voor 175.000 
opfokleghennen. Daarnaast 

houden Wilco en Ilse 1.180 
vleesvarkens.

Bedrijfsgegevens
Wilco en Ilse Wijlhuizen en hun drie kinderen 
hebben in de buurtschap Dijkerhoek bij Holten 
(OV) een legopfokbedrijf (175.000 dieren) en 
vleesvarkens (1.180 dieren). Ze hebben drie voliè-
re-opfokstallen, waarvan de laatste dit voorjaar in 
gebruik is genomen. Uniek is de overdekte uitloop 
die ze bouwden. Dit is niet verplicht in de op-
foklegsector, maar Wijlhuizen loopt hiermee vooruit 
op te verwachten regelgeving.

Gekozen is voor een 
warmtewisselaar, die zorgt dat 
de verse, koude buitenlucht 
opgewarmd in de stal komt.
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Plattelandscoach 
geeft inzicht en 
overzicht op cruciale 
momenten

Plattelandscoach 
Dorine Zwaan en 
adviseur Gert Jan Nap.
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Plattelandscoach Dorine Zwaan en adviseur Gert Jan 
Nap van VanWestreenen, die hierin veel samenwerken, 
juichen deze ontwikkeling toe. „Door vooraf goed na te 
denken wat je wilt en waarom, en dit te bespreken, maak 
je weloverwogen keuzes voor de toekomst gebaseerd op 
gevoel en ratio”, aldus Dorine.    
Coaching bij bedrijfsovername, het bespreken van 
toekomstplannen, stoppen van de bedrijfsvoering of bij 
andere persoonlijke vraagtukken is steeds meer gangbaar 
en bespreekbaar in de agrarische sector. Zeker nu er 
ook zoveel veranderingen en soms druk op de sector af 
komen.
Gert Jan merkt dit tijdens zijn dagelijkse werk als adviseur 
Milieu en Ruimtelijke Ordening bij VanWestreenen. „De 
drempel voor coaching wordt lager. Dat komt onder meer 
doordat bedrijfsovername, al dan niet in combinatie met 
schaalvergroting, niet meer vanzelfsprekend is. Er zijn meer 
opties dan het bedrijf voortzetten zoals het was. Ook de 
huidige roerige tijden in de sector maken dat agrariërs 
nog meer nadenken en stilstaan bij hun bedrijfssituatie en 
toekomstplannen.”
Dorine beaamt Gert Jans ervaringen. Ze begeleidt veel 
agrarische ondernemers op cruciale momenten in hun 
ondernemersbestaan. Ze is actief in de Food Valley, maar 
ook in andere regio’s, waaronder de provincie Utrecht (zie 
kader). „Het begint met erkennen dat je vragen hebt die 
je niet meteen kunt beantwoorden of soms lastig te be-
spreken vindt met andere betrokkenen. Een coach helpt 
je de juiste vragen te stellen die je zelf niet stelt. Je komt 
uiteindelijk zelf met inzichten en 
oplossingen.”

Groot netwerk
Gert Jan en Dorine komen tijdens 
hun werk regelmatig bij dezelfde 
ondernemers en hun gezinnen. De 
ene keer verwijst Gert Jan onder-
nemers door naar Dorine als coach. 
Vaker is het andersom. Want als 
ondernemers weten wat ze willen, is 
het tijd om dit qua ruimtelijke orde-
ning vorm te geven. 
„We werken graag samen, omdat 
we zien dat coaching helpt”, zegt 
Gert Jan. „De coaches zitten echt 
naast de ondernemer en hebben 

een groot netwerk. Waar wij meestal verantwoordelijk zijn 
voor het vergunningentraject of wijziging van het bestem-
mingsplan, is een coach vaak langer betrokken bij een 
veranderingsproces. Dorine kan door het stellen van de 
juiste vragen het gesprek op gang brengen en eventuele 
knelpunten bespreekbaar maken. Ook weten de coaches 
waar nodig de juiste adviseurs te betrekken.”
Dorine vult aan: „Dat klopt, wij verwijzen ondernemers 
door naar adviseurs. Als het gaat om functieverandering, 
de gesprekken met de gemeente en het indienen van 
aanvragen, schakel ik met regelmaat Gert Jan in. Mijn 
ervaring is dat hij kundig is en kan helpen om de wens van 
de ondernemer te vertalen naar de taal en procedures 
van de gemeente of provincie. Ik heb waardering voor hun 
geduld en tact om zaken te realiseren bij de overheid.”

Financieel laagdrempelig
Dorine benadrukt dat het inschakelen van een platte-
landscoach vaak financieel laagdrempelig, onafhankelijk 
en vertrouwelijk is. „In Utrecht is het gratis en in de Food-
Valley tegen lage kosten. Er hebben al veel ondernemers 
gebruik van gemaakt. Niet iedereen vertelt dat aan 
anderen, maar de ervaringen zijn meestal heel positief, 
omdat er veel duidelijkheid en daarmee rust komt. Als 
je coaching overweegt, neem dan gerust contact op 
en geef het een kans. Alleen al een luisterend oor kan 
soms heel prettig zijn. En in zo’n eerste gesprek kun je ook 
afwegen of het klikt en je nog meer coaching kunt en wilt 
gebruiken.”

Waar liggen kansen voor je bedrijf? Hoe pak je een nieuwe bedrijfstak aan? 

En hoe ga je binnen je familie om met een mogelijke bedrijfsovername of 

bedrijfsbeëindiging? Steeds meer agrarische ondernemers die met dergelijke 

vragen zitten, schakelen een coach in voor de juiste begeleiding. 

Plattelandscoaching in Utrecht en in de FoodValley
In de provincie Utrecht kunnen 
agrarisch ondernemers gebruik-
maken van een plattelandscoach. 
Deze begeleiding start bij de vraag 
van de ondernemer en kan gaan 
over zowel bedrijfsmatige als per-
soonlijke thema’s, zoals verbreding 
en bedrijfsovername. 

Meer info is  
te vinden op 

www.lami.nl/plattelandscoaches/

Zicht op de Toekomst is platte-
landscoaching voor agrarisch 
ondernemers uit de gemeenten 
Barneveld, Ede, Nijkerk, Putten, 
Renswoude, Rhenen, Scherpenzeel, 
Veenendaal en Wageningen. Het 
is een activiteit van Landbouwnet-
werk Regio Foodvalley. 

Meer info is  
te vinden op 

www.landbouwnetwerkrfv.nl
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‘Het is iedere dag
genieten, dit huis voelt

écht eigen’
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De woning met rieten dak, gebinten en zwarte houten 
gevelbekleding oogt robuust, landelijk en modern tegelijk. 
Er kwam geen spijker aan te pas bij het imposante gebint-
werk. In de achterliggende diepe tuin staan diverse Cali-
fornische notenbomen, waaraan de eerste noten zichtbaar 
zijn. Iets verderop prijkt een ruime natuurvijver. Het water is 
kraakhelder, de beplanting is onlangs aangelegd. Achter 
het maïsperceel is in de verte het Puttense bosgebied 
Gerven te zien. 
„Voorheen was dit stuk grond landbouwgrond. Maar door 
het bij onze woning te betrekken, hebben we een prachti-
ge achtertuin die daar goed bij aansluit. Het is een schitte-
rende plek geworden zo. Je hoort vaak dat je in twee keer 
je woning volledig naar wens bouwt, maar bij ons is het in 
één keer gelukt.”

Droomhuis
Maikel en Anne wonen sinds de kerstdagen van 2022 in 
hun nieuwe woning. De bouw nam ruim anderhalf jaar in 
beslag. De aannemer verzorgde de casco-bouw. Veel 
afbouwwerkzaamheden deden ze zelf. Aan de hand van 
voorbeelden en eigen inspiratie ontwierp Stefan Koudijs 
voor en samen met hen de woning. 
„Mijn vriendin is erg handig en samen vinden we het leuk 
om met onze eigen ideeën en plannen aan de slag te 
gaan. Dat heeft uitgepakt tot dit droomhuis, waar we alles 
naar onze wensen hebben kunnen bedenken en uitvoeren. 
Het is iedere dag genieten, dit huis voelt écht eigen.”

Toch nieuw bouwen
In eerste instantie was het plan om de voormalige woning 
op het erf te renoveren. Maar Maikel is blij dat het toch 
mogelijk bleek om nieuw te bouwen. „De inhoud van deze 
woning is bijna 200 kuub groter dan volgens het bestem-
mingsplan kon worden toegestaan. Door extra land-
schapselementen op eigen grond aan te leggen, kon de 
inhoud van de woning naar de gewenste omvang worden 
vergund. Aan de hand van een door VanWestreenen ont-
worpen landschapsplan zijn we tot dit resultaat gekomen.”

Maikel blikt tevreden terug op dat proces. „Dankzij Van-
Westreenen konden onze wensen snel worden opgepakt 
en werd er ook echt doorgepakt. We kregen snel antwoor-
den en de contacten over en weer waren prettig.”

Toegevoegde waarde 
Maikel en Anne vinden de ruime woning en tuin goed pas-
sen in de omgeving. „Het heeft toegevoegde waarde voor 
het gebied. Onze woning is gasloos en heeft een hoge iso-
latiewaarde. Daar hebben we zorgvuldig over nagedacht, 
want dat vinden we belangrijk.”
In de woning is gekozen voor veel natuurlijke materialen, 
een ruime open keuken met een plafond tot aan de nok. 
Een pronkstuk is de leemkachel. Geïnspireerd op Oostenrijk, 
waar dit type houtkachel veel voorkomt, lieten ze een 
eigen ontworpen leemkachel bouwen. „We hebben een 
elektrische warmtepomp. En met het bufferwater houden 
we de leidingen in de muren om de leemkachel warm. De 
warmte blijft op deze manier heel goed in huis, het werkt 
perfect.”

Nieuwe hal
De volgende stap is om naast de woning een nieuwe hal 
voor zijn bedrijf Van Roemburg Ei en Zuivel te bouwen. Dit 
familiebedrijf, dat zuivel en eieren levert aan de banket-
bakkerij, patisserie en groothandel, is nu tijdelijk op het in-
dustrieterrein in Nijkerk gehuisvest. Maar de plannen zijn om 
de ‘oude’ hal, die enkele tientallen meters naast de woning 
staat, te vervangen door volledige nieuwbouw.
Maikel licht toe: „Ook dit gebouw willen we graag bouwen 
met een mooie moderne uitstraling die past bij de woning. 
Doordat we sloopmeters uit de regio konden kopen, moch-
ten we ook dit gebouw groter bouwen dan aanvankelijk 
kon worden toegestaan.”
Afhankelijk van de ontwikkelingen in de bouw en bedrijfs-
matig, pakken ze dit komend jaar op. „Maar eerst maken 
we de tuin verder af”, aldus Maikel. Het houthok met rieten 
dak is in aanbouw. „Zo kunnen we de leemkachel de ko-
mende winter weer optimaal gebruiken.”

Maikel van Roemburg en zijn vriendin Anne van Maanen wilden in Putten (Gld) op de plek waar 

een schuur stond, graag een ruime woning bouwen met een landelijke en moderne uitstraling. 

Dat lukte, met hulp van VanWestreenen. „De eerste bouwtekening sprak ons meteen aan.”

‘Onze wensen werden snel opgepakt 
en er werd echt doorgepakt’

Maikel en Anne bouwden een nieuwe woning op hun erf
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GMT Equipment uit 
Vragender betrekt 
nieuw bedrijfspand

‘Een goed gevoel 
over ons gele stuk ijzer’

GMT Equipment (voorheen Gierkink Machine Techniek), gevestigd in 

Vragender (Gld), staat wereldwijd bekend om een eigen ontworpen 

velkop: een geelzwarte houtgrijper met zaagfunctie, met een hydraulische 

aansturing en een kantelbaar frame. Eigenaar Michel Gierkink kwam op 

een ongebruikelijk moment tot zijn succesvolle uitvinding. „Het was vier uur 

’s nachts en ineens zat ik rechtop in bed met dit idee.”

Op het grote bord op het nieuwe bedrijfspand aan 
de Kapelweg in Vragender komen in het logo de 
GMT-kleuren geel en zwart duidelijk naar voren. De 
ruime werkplaats is aan de wegzijde gebouwd, het 
kantoor aan de achterkant, met uitzicht op een grote 
vijver.
„We zitten niet op een zichtlocatie. Dus we hebben er-
voor gekozen om het laden en lossen aan de wegzijde 
te doen en het kantoor op de noordzijde te bouwen. 
Wel wilden we een professionele uitstraling. En aan de 
achterkant een moderne look met de gele luifels”, licht 
Michel toe.

GMT-belevingsruimte
Niet alleen aan de buitenkant zijn de GMT-kleuren 
zichtbaar. Ook binnenin het gebouw zijn op prachtige 
foto’s aan de wand de GMT-grijpzagen prominent te 

zien en komen de twee kleuren terug. 
Naast kantoorruimten, waar zes van de twaalf perso-
neelsleden werkzaam zijn, is hier een ‘GMT belevings-
ruimte’ ingericht. De nieuwste ontwikkelingen van het 
bedrijf zijn hier te zien, maar ook het allereerste proto-
type van de Gierkink grijperzaag is te bekijken.
Boven is een ruime trainings- en congreszaal gebouwd, 
die op een stijlvolle en moderne wijze is ingericht en 
aangekleed. Deze ruimte is er onder meer voor be-
doeld om nieuwe dealers cursussen aan te bieden, met 
het doel dat de GMT-producten op een professionele 
wijze geïntroduceerd worden op de verkooplocaties 
over de hele wereld.

Wereldwijde distributie
Michel weet nog goed hoe hij in 2009 het revolutionaire 
nieuwe velkop-systeem bedacht. „Het was tijdens de 
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‘Het doel is dat het 
gebouw gaat werken voor 
ons merk en het ons ook 

helpt om nieuw personeel 
aan te trekken’

fi nanciële crisis. We richtten ons tot die tijd met name 
op onderhoud en verkoop van bosbouwmachines. 
Door de crisis was er weinig werk. Dit gaf me de tijd om 
eens goed na te denken over wat écht wensen van de 
klant zijn. Door de crisis werd ik uit een bepaalde sleur 
gehaald en in mijn geval zag ik nieuwe kansen. Midden 
in de nacht had ik ineens een ingeving en vrij snel was 
het eerste prototype er. Door mijn jarenlange werk-
ervaring in deze sector heb ik deze opgedane kennis 
kunnen combineren tot dit idee. Eigenlijk zat het altijd 
al in mijn hoofd: een grijper met zaag en dan volledig 
hydraulisch.”
Een jaar later was de GMT035 velkop op de markt 
geïntroduceerd. De velkop functioneert op de originele 
hydrauliekslangen waarmee een normale houtgrijper 
bediend wordt. „We kregen er patent op en met die 
basis ontwikkelen we steeds meer door”, aldus Michel. 

Wereldwijde distributie
In 2020 werd het gepatenteerde TTC-systeem (Total 
Tree Control System) geïntroduceerd. Hiermee is het 
mogelijk om boomdelen na het afzagen in gefi xeerde 
positie af te voeren. Het boomdeel kiept dus niet af na 
het afzagen. 
GMT Equipment specialiseerde zich na 2010 op de 
productie en wereldwijde distributie van de geelzwar-
te velkoppen. „Ik had de velkop in eerste instantie 
bedacht voor de bosbouw en landschapsonderhoud”, 
vertelt Michel. „Maar de kop wordt nu voornamelijk 
ingezet in stedelijk gebied, waar geen ruimte is om 
een boom te laten vallen. Een boom moet dan in stuk-
ken naar beneden worden gehaald. Gelukkig wordt 
veel waarde gehecht aan openbaar groen. Maar 
een boom blijft een plant. Dus wanneer deze te groot 
wordt of een gevaar vormt, moet hij worden terugge-
snoeid of worden weggehaald. Gelukkig worden er 
daarna wel weer nieuwe bomen aangeplant.”

25-jarig jubileum
Naast de velkoppen maakt GMT ook snelwissels voor 
het eenvoudig wisselen van een uitrustingsstuk aan 
kranen. En verlengarmen voor het juiste gebruik van de 
velkop. Al deze producten en de toepassingsmoge-
lijkheden waren te zien tijdens het jubileumweekend in 
juli. Omdat GMT 25 jaar bestaat, werd een dealer- en 
klantendag en een open dag voor geïnteresseer-
den gehouden. „Het waren mooie en goed bezochte 
dagen, waar we positief op terugkijken. Het was een 
mooi moment om ons bedrijf en de nieuwe hal te laten 
zien”, blikt Michel terug. 

Kennis en vertrouwen inkopen
Op de plek van de nieuwe hal met kantoren en 
werkplaats stond voorheen een opslagloods van het 

De trainings- 
en congreszaal.

Het kantoor is aan de achterkant, 
met uitzicht op de grote vijver.

Eigenaar 
Michel Gierkink 
van GMT 
Equipment
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De GMT velkop
Het unieke van de velkoppen van GMT, verkrijgbaar in twee 
modellen, is dat met één machine de bomen gesnoeid, 
verwijderd én afgevoerd kunnen worden. De velkoppen 
kunnen op allerlei machines gemonteerd worden tot wel 
dertig meter hoogte: op vrachtwagens, graafmachi-
nes, verreikers, trekkers en skidders. De boomdelen gaan 
rechtstreeks vanuit de boom de container in of worden ter 
plaatse versnipperd.  
„De tijdsbesparing is enorm”, aldus Michel Gierkink. 
„Normaal gesproken heb je een hoogwerker nodig of 
mensen die in de bomen klimmen. De gezaagde takken 
vallen dan op de grond of worden met touwen rustig naar 
beneden geleid, waarna ze moeten worden op geladen 
of ter plaatse worden versnipperd. Het is arbeidsintensief, 
zwaar en gevaarlijk werk. Gemiddeld kan een boom met 
een GMT velkop in een kwartier geveld zijn, terwijl dat op 
andere manieren zomaar drie tot vier uur kan zijn. Door 
gebruik te maken van onze velkop, blijft de overlast voor 
passanten en aanwonenden beperkt. Geluidsoverlast is er 
nauwelijks, mensen hebben het niet eens door. Ook dat is 
positief, want een boom verwijderen is niet heel populair. 
We hechten aan bomen, een boom geeft schaduw en 
woongenot. Maar gemiddeld wordt een boom niet ouder 
dan 35 jaar. Bomen verwijderen en aanplanten is een 
dynamisch proces.”

naastgelegen bouwbedrijf. In januari van dit jaar is de 
nieuwbouw in gebruik genomen. Een jaar eerder werd 
de voormalige loods gesloopt en in februari kwam de 
fundering er in. 

„De bouw startte een half jaar later dan gepland, van-
wege de leverbaarheid van met name de dakplaten”, 
vertelt Michel. „Het naastgelegen bouwbedrijf Gierkink 
Bouw van mijn neef, bouwde het nieuwe pand. We 
hebben bewust gekozen voor bedrijven uit de nabije 
omgeving zoals Eefting-Rensing Staalbouw, WSI en 
VanWestreenen uit Lichtenvoorde.. Onze ervaring is 
dat daardoor iedereen nog meer meedenkt en meer 
betrokken is. Je koopt kennis en vertrouwen in, en dat 

komt uiteindelijk de kwaliteit ten goede. Dat is ook 
onze ervaring met VanWestreenen. Ze hebben met hun 
kennis en expertise uitstekend geholpen om de nieuwe 
hal naar onze wensen te kunnen bouwen.”

Aardwarmte
Trots is Michel op de ruimte en het overzicht van het 
nieuwe pand. „Het doel is dat het gebouw gaat wer-
ken voor ons merk. En het ons ook helpt om nieuw per-
soneel aan te trekken. We willen bezoekers een goed 
gevoel over ons gele stukje ijzer mee geven.”
Het pand wordt verwarmd met aardwarmte. Hiervoor 
zijn twintig bronnen rondom het pand in de grond 
geboord. Het gebouw is tevens uitgerust met een 
warmteterugwinning-installatie voor het verversen van 
de lucht. De oppervlakte van de werkplaats is zes keer 
zo groot als voorheen.
„De werkplaats heeft geluiddempende panelen. En 
door het hele pand is een brandmuur gebouwd. We 
werken met een gesloten magazijn, alles gaat met een 
werkopdracht. Hierdoor liggen nergens losse schroeven 
en onderdelen meer, en dat werkt prettig.”
De zes medewerkers in de werkplaats lassen de aan-
bouwdelen en assembleren de velkoppen. Bedrijven in 
de buurt maken de onderdelen voor de velkoppen.

‘We willen bezoekers 
een goed gevoel 
over ons gele stukje 
ijzer mee geven’
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De 28-jarige Stefan uit Markelo werkt nu ruim 
drie jaar bij VanWestreenen op de vestigingen 
in Lichtenvoorde en Tubbergen. Ook is hij iedere 
dag tussen de varkens te vinden. „Op de plek 
waar ik woon, houden we vleesvarkens. En bij 
mijn ouders in Markvelde hebben we een subfok- 
zeugenbedrijf. Het is prettig dat ik mijn werk als 
adviseur kan combineren met het bedrijf thuis. 
Als het werk maar af is en de deadlines gehaald 
worden, is er bij VanWestreenen veel mogelijk. 
Dat vind ik een groot pluspunt.”
Wat hem ook aanspreekt, is de informele sfeer 
bij VanWestreenen. „We gaan allemaal op 
een leuke en prettige manier met elkaar om. Er 
heerst gelukkig geen strakke pakken cultuur.”

Echt teamwork
Zijn werk als adviseur milieu omschrijft Stefan 

als een soort projectleidersrol. „Ik doe de mi-
lieuaanvragen bij de gemeente, ik stem waar 
nodig af met de bouwafdeling, en ik zorg ervoor 
dat het hele proces van begin tot eind goed 
verloopt. We stemmen onderling veel af, het is 
echt teamwork.”
Hij merkt dat met name in de intensieve 
sector groeien in dieren nu lastig is. Maar dat 
ondernemers wel andere plannen maken 
en bijvoorbeeld andere bedrijven bij kopen, 
investeren in zonnepanelen of in mono-mest-
vergisting. „Agrarische wet- en regelgeving is 
complex. Maar ik merk dat er nog steeds veel 
ontwikkelingsmogelijkheden zijn. Het is handig 
dat ik door mijn opleiding Dierwetenschappen 
in Wageningen veel kennis heb opgedaan van 
alle sectoren. Ook is de praktische kennis vanuit 
huis erg makkelijk tijdens mijn werk.”

Stefan ten Pierik over zijn baan 
als adviseur milieu en ruimtelijke 
ontwikkeling bij VanWestreenen

‘Binnen de kaders
zijn vaak nog veel 
ontwikkelings-
mogelijkheden’
Stefan ten Pierik krijgt er veel voldoening van als het lukt om de benodigde 

milieuvergunningen voor elkaar te krijgen, zodat een veehouder verder kan 

met het uitvoeren van plannen. „Ook al is het soms een puzzel om stikstof-

plannen en andere milieuaanvragen rond te krijgen, binnen de kaders is vaak 

tóch veel mogelijk. Het past bij mij om dat uit te zoeken, met uiteindelijk het 

beste resultaat voor de klant.”
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VanWestreenen Team
Wij staan voor u klaar

Op 1 september 2023 was het precies 30 jaar 
geleden dat Steven van Westreenen voor zichzelf 
begon. Toen nog op een zolderkamer bij Drieklomp 
in Voorthuizen.
Al snel kwam er personeel bij en in 2000 verhuis-
den we naar een kantoorpand in Barneveld. In 
2006 werd er ook in Lichtenvoorde een vestiging 
geopend waar (inmiddels mede-eigenaar) Barry 
Wopereis de leiding kreeg.

In 2020 kwam er ook in Tubbergen een vestiging 
bij en ondertussen groeide in Barneveld het aantal 
werknemers ook gestaag. In 2021 verhuisde locatie 
Barneveld naar een nieuw en eigen kantoorpand 
in het buitengebied van Lunteren. Inmiddels zijn 
we na 30 jaar ook met zo’n 30 man personeel. 
Een mooie mijlpaal en we hopen samen nog vele 
ondernemers te kunnen ondersteunen in de wirwar 
van wetten en regels.

3:  Thirsa van Veldhuisen, Henk Roelofsen, 
Jessica Schimmel, William Bronkhorst, Sjaak van Schaik, 
Ester Haalboom, Clemens de Ruiter, Wieteke Schotsman, 
Arjan Versteeg, Miranda Tinholt, Adri-Piet Stam, 
Stefan Koudijs, Theo van den Brink, Huub Bruggink, 
Julian Drost, Hanneke van Wessel.

0:  Gert Schoterman, Merle Schuttenbeld, Gert Jan Nap, 
Gerlinde van Velde, Lars Zandbelt, Czenzi Toet, Nick Stap,
Wilbert Westerbeke, Thijs Bronk, Barry Wopereis,
Steven van Westreenen, Edwin Gierkink, Clint Veelers.

Op deze foto ontbreken Stefan ten Pierik en Suzan van den Heuvel.

30
JAAR
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Nieuwkomers

Even voorstellen...

Lars Zandbelt
Per september is Lars Zandbelt uit 
Lettele bij ons werkzaam als advi-
seur Milieu en Ruimtelijke Ontwik-
keling. Eerder dit jaar heeft hij de 
opleiding Dier- en Veehouderij 
succesvol afgerond op Aeres 
Hogeschool in Dronten. Hij 
werkt vanuit onze vestigingen in 
Lichtenvoorde en Tubbergen.

Suzan van den Heuvel
Na een succesvolle stage op 
het secretariaat is Suzan van 
den Heuvel uit Putten afgelopen 
zomer bij ons in dienst getreden. 
Ze is, naast haar studie bedrijfs-
kunde aan de Hogeschool in Ede, 
twee dagen in de week op het 
secretariaat te vinden. 

William Bronkhorst
Sinds januari werkt William Bronkhorst uit 
Barneveld bij ons als tekenaar. Hij volgt de 
opleiding Middenkader Functio-
naris Bouw. Deze studie volgt hij in 
deeltijd. Naast zijn studie werkte 
hij ruim acht jaar in de bouw als 
timmerman. Hierdoor heeft hij veel 
ervaring opgedaan in het praktisch 
werk op de bouw. Daardoor kent 
hij de bouwwerken van binnenuit 
en dat brengt hem veel voordeel 
tijdens het tekenen.

naris Bouw. Deze studie volgt hij in 

timmerman. Hierdoor heeft hij veel 
ervaring opgedaan in het praktisch 

Thijs Bronk
Na een succesvolle stage 

op de afdeling Milieu is Thijs 
Bronk uit Hedel bij ons in dienst 

getreden. Hij combineert zijn 
laatste jaar Veehouderij aan 

de HAS in Den Bosch met een 
baan als adviseur Milieu op 

ons kantoor in Lunteren.

Julian Dorst
Julian komt uit Lunteren en volgde de 
opleiding bouwkunde op het Hoorn-
beeck College in Amersfoort. Hij liep 

zijn laatste jaar stage op de 
bouwafdeling. Zijn stage en 

opleiding heeft hij met succes 
afgerond en inmiddels werkt 
hij als tekenaar op ons kan-

toor in Lunteren.

Julian komt uit Lunteren en volgde de 
opleiding bouwkunde op het Hoorn-
beeck College in Amersfoort. Hij liep 

Gerlinde van de Velde
Per september is Gerlinde van Velde uit 

Oene bij ons werkzaam als adviseur 
Ruimtelijke Ontwikkeling in Lunteren. 

Gerlinde volgde de opleiding Bedrijfs-
kunde & Agrifoodbusiness op Aeres 

Hogeschool in Dronten en heeft 
haar afstudeerstage de afgelo-
pen maanden afgerond bij ons 

op kantoor. Ze gaat aan de slag 
als adviseur Ruimtelijke Ontwikke-

ling in Lunteren.

Oene bij ons werkzaam als adviseur 
Ruimtelijke Ontwikkeling in Lunteren. 

Gerlinde volgde de opleiding Bedrijfs-
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Dit is een uitgave van 
VanWestreenen. Voor meer 
informatie over deze uitgave 
kunt u contact met ons 
opnemen. Aan het gestelde in 
deze editie van Ruimte! kunnen 
geen rechten worden ontleend. 
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P. Bos 
Veevoeders 
hecht aan 
zelfstandigheid

Vooruitlopen met innovatie 
voor toevoegen PAP’s
De vijfde generatie staat al klaar bij 

mengvoerbedrijf P. Bos Veevoeders in Ederveen 

(Gld). Pieter (29), Dirko (27) en Jan-Willem (26) 

werken alle drie in het bedrijf van hun vader Robert. 

Met de ingebruikname van een nieuwe productielijn 

kan het bedrijf weer dierlijke eiwitten verwerken 

in hun voeders. Dat is sinds september 2021 weer 

offi  cieel toegestaan in Nederland. Sinds maart 

2022 zijn deze voeders weer beschikbaar. 

Al sinds 1894 is het familiebedrijf P. Bos Veevoeders 
gevestigd op een unieke plek, midden in het dorp 
Ederveen. „Dat gaat prima en zonder klachten, 
zolang je maar in contact blijft met inwoners en reke-
ning houdt met de omgeving”, weet Robert Bos, die 
de vierde generatie in het familiebedrijf is.
Het bedrijf verkoopt op jaarbasis zo’n 150.000 ton 
voeders voor melkvee, varkens, legpluimvee, kalveren 
en hobbydieren. P. Bos Veevoeders vind het belangrijk 

om zelfstandig te blijven. ‘Samenwerking met behoud 
van zelfstandigheid’ is een motto dat goed bij het 
bedrijf past. „Op het gebied van biologische voeders 
hebben we een samenwerkingsverband met Arvesta, 
omdat biologische voeders in een aparte fabriek ge-
produceerd moeten worden. We werken samen, maar 
blijven zelfstandig werken”, vertelt Robert Bos.

Verlenging productielijn
Eind vorig jaar zijn een nieuwe productielijn en 
laadstraat voor dierlijke eiwitten in gebruik genomen 
op het bedrijf. Na twintig jaar weg te zijn geweest, 
mogen dierlijke eiwitten onder strenge voorwaar-
den weer worden toegevoegd in diervoeding. Het 
toevoegen van varkenseiwitten ofwel PAP (Processed 
Animal Proteins) was al die tijd verboden door de 
BSE-crisis. Dierlijke eiwitten in voeders waren de oor-
zaak van deze ziekte. 
„Het is prettig dat PAP’s weer mogen”, zegt Robert 
Bos. „Dierlijke eiwitten in pluimveevoerders moeten 
wel van varkens afkomstig zijn, en productie en 
transport moeten strikt gescheiden zijn. We hebben 
nu aan het einde van de productielijn een verlenging 
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gemaakt, waar de dierlijke eiwitten met een extra 
menger toegevoegd kunnen worden. Daarna gaat 
het voer in de bulkwagen, in een compleet nieuwe 
laadstraat.”
In Nederland hebben nog niet alle voerbedrijven 
geanticipeerd op deze nieuwe ontwikkelingen. Naast 
het Ederveense bedrijf zijn er nog vier bedrijven die 
PAP’s verwerken, weet Robert Bos.

Lagere CO2-footprint
Voordeel voor klanten is dat dierlijk eiwit beter is voor 
de kippen. De eiwitsamenstelling en de mineralen in 
deze grondstof lijken goed bij kippen te passen. En ze 
zouden de prestaties van de leghennen kunnen ver-
beteren. Bovendien heeft PAP een positieve invloed 
op de eischaalkwaliteit, aldus Robert Bos. „De wa-
ter-voer-verhouding daalt, de kippen drinken minder 
met dezelfde natriumgehaltes. Je gaat dichter naar 
de natuur, een kip is een omnivoor. Bovendien, in 
VLOG-voer rekent dit beter. Want dierlijke eiwitten 
zijn van nature VLOG. Dit betekent dus ook een be-
sparing op de voerkosten.”
Naast de voordelen voor de dieren, is hij ook en-
thousiast over de lagere CO2-footprint door de 
toepassing van de dierlijke eiwitten. De import van 
soja wordt minder. „Het is een circulaire grondstof en 
draagt dus positief bij aan de CO2-uitstoot bij de 
productie van eieren. Daar hechten wij steeds meer 
waarde aan. Want dat is toch waar we steeds meer 
naartoe gaan en waar we wellicht in de toekomst op 
afgerekend worden.”

Micro-componentendosering
Een volgende stap die het bedrijf wil zetten, is de 
investering in een micro-componentendosering voor 
het toevoegen van onder meer vitaminen, mineralen 
en sporenelementen aan de voeders. „Dit staat 
bovenaan onze prioriteitenlijst. En dit is al geregeld in 

de huidige milieuvergunning, dus dat is erg prettig”, 
aldus Robert Bos.
Dankzij VanWestreenen is de milieuvergunning op 
die manier ingericht, zodat de ruimte voor andere 
investeringen mogelijk is. „Barry Wopereis is al jaren 
het vaste gezicht hier. We waren toe aan een nieuwe 
milieuvergunning. Het heeft jaren geduurd, maar nu 
is het geregeld en ook goed geregeld. Hij gaat na 
hoe het zit met geur- en stikstofuitstoot, en zorgt dat 
wij de juiste vergunningen hebben. Zo verloopt onze 
samenwerking al jaren: wij geven onze wensen aan, 
vragen of het kan, en hij probeert dit zo goed moge-
lijk te regelen binnen de kaders die er zijn. Het bevalt 
ons uitstekend.”

Vertrouwen in de toekomst
Dat zijn drie zoons op termijn het bedrijf overnemen, 
stemt Robert Bos tevreden. Alle drie werkten ze eerst 
‘buiten de deur.’ De derde en laatste zoon Dirko 
kwam in september op de loonlijst. 
Zonder hun ambities was de investering in de nieuwe 
lijn waarschijnlijk niet gedaan, vermoedt Robert Bos. 
„Hun drive stimuleert om deze stappen juist wel te 
zetten. Ze willen als drie broers samen graag verder 
met het bedrijf. Dat dit bijzonder is, besef ik wel 
degelijk. Onze klanten waarderen een betere zak 
voer, maatwerk en de persoonlijke aandacht die we 
bieden. En dat we vooruit durven te denken, bijvoor-
beeld met deze innovatie.”
Bos is positief gestemd, heeft vertrouwen in de 
toekomst van zijn bedrijf, ook in de toekomst van 
de agrarische sector. Hij is ervan overtuigd dat de 
veevoerindustrie een grote rol kan spelen in de re-
ductie van stikstofuitstoot. „Met de samenstelling van 
voer kunnen wij veel doen om de stikstofuitstoot te 
verlagen. We moeten de kans krijgen en tegelijkertijd 
verdienen de boeren de juiste beloning. Daar blijven 
wij ons voor inzetten.”

Jan-Willem (l) en Robert Bos. De nieuwe laadstraat van het Ederveense bedrijf.
Het bedrijf verkoopt op jaarbasis 
zo’n 150.000 ton voeders.
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Zonder de passie en gedrevenheid van de 24-jarige Joris 
was de nieuwe melkveestal met robots er nu niet gekomen. 
Toch genieten zijn ouders Piet en Annemiek Vonk ook dage-
lijks van de gemakken die de nieuwbouw oplevert. Zo ook 
van de koeien, die het uitstekend doen in de nieuwe stal. 
Veel denkwerk ging eraan vooraf voordat de bouwtekening 
defi nitief was. Het hele proces nam zo’n twee jaar in beslag. 
In november 2022 begonnen de graafwerkzaamheden en 
op 2 mei dit jaar namen de koeien er hun intrek.

Eenvoudig separeren
Omdat Joris beoogd bedrijfsopvolger is, kreeg hij van zijn 
ouders alle vrijheid en gelegenheid om te ontdekken en uit 
te zoeken wat voor hen en voor de koeien dé perfecte stal 
zou zijn.  
Dat de overstap naar automatisch melken gemaakt zou 
worden, stond bij voorbaat al vast. In de stal uit 1973, die in 
2005 gerenoveerd werd, werd het laatste jaar dagelijks tot 
zeven uur per dag gemolken. Een fl inke tijdsbelasting, met 
een veestapel van 130 melkkoeien. 
In de drie-rijige stal werd gekozen voor een compacte 
kassa-opstelling van de robots, mede omdat ze ook met 
vaste mestschuiven wilden gaan werken met een centrale 

Familie Vonk bouwt nieuwe melkveestal 
met bijzondere opstelling

Nieuw ritme en 
ruimte voor 
koeien én boer 
in nieuwe stal 
De kassa-opstelling van de twee robots in de nieuwe 

melkveestal van de familie Vonk in Beek (Gld) springt 

direct in het oog. De robots staan midden in de stal 

en staan niet naar elkaar toe, maar in verstek. Door 

de smalle stal in combinatie met een emissiearme 

vloer en twee vaste mestschuiven kwam de familie, 

mede dankzij van VanWestreenen, tot deze keuze. 

„Het was een puzzel, maar de stukjes liggen allemaal 

volledig naar wens”, aldus Joris Vonk.

‘Samen hebben we 
overlegd wat de 

beste keuzes zouden 
zijn voor de bouw 

van de perfecte stal’

Annemiek, Piet en Joris Vonk.

Met druppelleidingen wordt de 
emissiearme vloer bevochtigd.

De mestschuif wordt 
iedere twee uur over de 
vloer getrokken.
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afstort achter de stal. De schuiven gaan voor de robots 
langs. Voordeel van dit systeem is ook dat de koeien een-
voudig gesepareerd kunnen worden. „Na de robots is er de 
mogelijkheid van drie-weg selectie om te separeren voor 
de weidegang en twee aparte separatieruimtes, waarvan 
één toegang tot het strohok biedt.”, aldus Joris. 
Zijn trots in de kapstal is een schuifdeurtje naast de bekap-
box, zodat materialen en benodigdheden schoon blijven en 
altijd binnen handbereik zijn. „Dit heb ik gezien bij een an-
der bedrijf. Het heeft me nu al veel werkplezier opgeleverd”, 
vertelt hij.

Vaste mestschuiven
De voergang is aan een zijkant gesitueerd, de boxen met 
waterbedden daartussen, en in het midden van de stal 
staan de twee robots. Op de vloer ligt de emissiearme 
vloer G6 van Swaans Beton, met op elke 80 centimeter een 
afstort naar de putten van 2,25 meter diep. Met druppel-
leidingen wordt de vloer bevochtigd, zodat de mest niet te 

snel opdroogt en goed weggeschoven kan worden. 
„Ook wilden we graag een vaste mestschuif. Dat was mo-
gelijk op deze emissiearme vloer. Met een vaste mestschuif 
weet je zeker dat-ie de mest tot het einde van de vloer weg 
trekt. Dit systeem met touw is relatief goedkoop in onder-
houd”, legt Joris uit. De mestschuif wordt iedere twee uur 
over de vloer getrokken. 
De stal is hoog en in verhouding smal. De deuren zijn be-
wust 4,5 meter hoog, met het oog op een nieuwe en waar-
schijnlijk hogere opraapwagen voor het zomerstalvoeren. 
In de oude stal staan nu de droge koeien. Daar bestaat de 
mogelijkheid om een derde robot te plaatsen.

Nog even wennen
Joris is veel rond geweest om te kijken bij anderen. Ook 
heeft hij veel werkervaring opgedaan op andere melkvee-
bedrijven. 
„Samen hebben we overlegd wat de beste keuzes zouden 
zijn”, licht Piet Vonk toe. Het is nog even wennen aan de 
tijdsindeling op een dag, geeft hij aan. De flexibiliteit bevalt 
Piet en Joris goed en begint al stap voor stap te wennen. Al 
waren de koeien sneller gewend dan hij, geeft Piet toe. 
„Het separeren voor het weiden en de robots hadden de 
koeien snel door. Ze kunnen altijd naar binnen en we sepa-
reren voor het weiden. Zelf moet ik echt nog wennen aan 
het nieuwe ritme. Het echte weiden kan nog wel beter.  

Bedrijfsgegevens 
Maatschap Vonk in Beek
Maatschap Vonk in Beek bestaat uit 
Piet, Annemiek en Joris Vonk. Dochters 
Emma en Marieke wonen niet meer thuis. 
>  Het bedrijf heeft 61 hectare grond in 

eigendom, de huiskavel is 25 hectare. 
Het bedrijf telt 130 melkkoeien en 70 
stuks jongvee.

>  Alle landwerkzaamheden, behalve het 
maïs hakselen, doen ze zelf. 
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Ik merk dat de koeien weer graag binnen staan. Het 
mooiste was geweest dat we met de eerste snede konden 
beginnen met weiden. Maar toen waren we aan het inmel-
ken, dus dat lukte niet. We hebben tot nu toe nog enkele 
haalkoeien. Maar we zijn er blij mee dat we geen enkele koe 
weg hebben moeten doen vanwege de robots.”

Klauwproblemen opgelost
Wat tegenviel, waren de klauwproblemen na de inge-
bruikname van de stal. Het wennen aan het stroeve beton 
in tegenstelling tot de gladde roosters leverde problemen 

Het separeren voor het weiden en de robots 
hadden de koeien snel door.

‘Voordeel van dit 
systeem is dat de koeien 
eenvoudig gesepareerd 

kunnen worden’

bij de koeien op. Veel blokjes werden geplakt en door het 
toevoegen van mineralen en krijt aan het rantsoen waren 
de klauwproblemen binnen drie maanden verleden tijd.
„Het was geen verrassing dat dit kon gebeuren”, vertelt 
Piet. „Maar balen was het wel. Het liefst houd je de koeien 
dan in de wei. Maar dat kon de eerste maand dus niet. 
Gelukkig zijn die problemen nu voorbij.”

Bouw als groeiproces
Piet is een echte koeienman, hij denkt voor en met de koe, 
vertelt zijn vrouw Annemiek. De uitval op het bedrijf ligt 
al sinds jaren onder de 20 procent. „Joris heeft dat ook 
zeker wel. Maar Piet denkt altijd na over hoe de koeien iets 
ervaren. Hij is echt koe-gericht. Piet vindt bijvoorbeeld de 
mestschuiven een obstakel voor de koeien en Joris zag dat 
niet zo.”
Annemiek merkt dat vader en zoon door het bouwproces 
naar elkaar toe zijn gegroeid. „En dat is mede dankzij Arjan 
van VanWestreenen. Wat dat betreft zie ik het als een 
groeiproces voor alle partijen. Je hebt een doel voor ogen 
en geeft wensen aan. VanWestreenen denkt mee en zorgt 
dat het geheel past in de wet- en regelgeving.”
Piet beaamt dat: „Dat klopt. Al vond ik het tijdens het 
nieuwbouwproces soms lastig dat we door regelgeving 
gedwongen werden tóch andere keuzes te maken. Op deze 
manier bouw je niet alleen een stal op ervaring en met het 
oog op de koeien, maar bepalen regels anders.”

Van de hoed en de rand
Joris snapt wat zijn vader bedoelt, maar stapt daar sneller 
overheen. „Aan Arjan hebben we veel gehad. VanWestree-
nen heeft ons in alle procedures begeleid, het tekenwerk 
verzorgd, het bestek geschreven en de aanbesteding 
gedaan. Ook in de opstartfase hebben ze de bouwbege-
leiding verzorgd en was Arjan continu stand-by. Zo heeft hij 
in het begin voor ons zaken met de aannemer opgepakt 
en kortgesloten. Dit was erg prettig en noodzakelijk. Via 
WhatsApp en mail waren de lijntjes kort. Later hebben 
we dit zelf verder opgepakt. Het was fi jn dat Arjan van 
begin tot eind van de hoed en de rand wist. Hij bleef alert, 
las alles goed door en zorgde dat zaken goed op papier 
kwamen. Hij zorgde ervoor dat de stal aan de MDV-eisen 
voldoet. VanWestreenen heeft de juiste ervaring en dat gaf 
ons veel rust en vertrouwen.”
Een vergunning voor een trekker- en machineloods is ook 
meteen geregeld door VanWestreenen. De bouw hiervan 
start waarschijnlijk volgend jaar.
De 2,8 melkingen per koe per dag stemt de familie Vonk 
positief. De melkproductie was al goed in de oude stal en is 
nu licht gestegen naar gemiddeld 10.200 kilogram per koe. 
„We geven de koeien een kans en zitten er bovenop. Dat 
deden we en blijven we doen”, zegt Joris. „Het mooie is dat 
het in deze nieuwe stal alleen maar beter kan.”

In de drie-rijige stal werd gekozen voor een 
compacte kassa-opstelling van de robots.
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